
ZÁPISNICA 
zo zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Tisovci, konaného 28.02.2024 

 

 

PRÍTOMNÍ 

Primátor mesta Bc. Ján VENGRÍN, MBA   
 
 

 

Poslanci   
mestského zastupiteľstva Ing. Ján BELICA 
 Róbert BOHÁČIK 
 Ing. Róbert BUCHTA 
 Bc. Milan CIBULIAK 
 JUDr. Nikoleta DUŠOVÁ 
 JUDr. Mário KELETI 
 Ing. Karol KUBÍNI 
 Ing. Erik LOPUŠNÝ  
 Mgr. Marta SVOBODOVÁ 
  
Neprítomní:  Matej BINDER 
 Ing. Hana HOMOĽOVÁ 
 

 
 
 

Ostatní: podľa priloženej prezenčnej listiny  
 

 

  

Prílohy: 

č. 1  Odborné stanovisko hlavnej kontrolórky mesta k návrhu rozpočtu MESTA TISOVEC na rok 2024 
a k návrhu viacročného rozpočtu na roky 2025 - 2026 - k bodu 7 

č. 2 Vyhodnotenie pripomienok k návrhu rozpočtu mesta na rok 2024 a výhľadovo na roky 2025 a 2026 - 
k bodu 8   

č. 3  Návrh rozpočtu Mesta Tisovec na rok 2024 a výhľadovo na roky 2025 a 2026 - k bodu 8  
č. 5 Návrh rozpočtu Základnej školy Dr. V. Clementisa Tisovec na rok 2024 a výhľadovo na roky 2025 

a 2026 - k bodu 9 
č. 5 Návrh rozpočtu Základnej umeleckej školy Tisovec na rok 2024 a výhľadovo na roky 2025 a 2026 - 

k bodu 10 
č. 6  Vyhodnotenie pripomienok k návrhu VZN, ktorým Mestské zastupiteľstvo v Tisovci určuje zásady 

hospodárenia a nakladania s majetkom mesta Tisovec - k bodu 11   
č. 7 Návrh VZN, ktorým Mestské zastupiteľstvo v Tisovci určuje Zásady hospodárenia a nakladania 

s majetkom MESTA TISOVEC - k bodu 11 
č. 8 List + Stanovy MAS Horehronie - Muránska Planina - k bodu 12 
č. 9 Dôvodová správa k voľbám do Európskeho parlamentu - k bodu 14 
č. 10 Správa o činnosti Mestskej knižnice A. H. Škultétyho za rok 2023 - k bodu 15 
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K bodu 1) Otvorenie zasadnutia, kontrola uznášaniaschopnosti zastupiteľstva 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Mesto Tisovec, ako prevádzkovateľ, podľa zákona č. 18/2018 Z. z. 
o ochrane osobných údajov a o zmene a doplnení niektorých zákonov Vás informujem, že rokovanie 
mestského zastupiteľstva je verejné. Z rokovania sa vyhotovuje písomná zápisnica, písomné uznesenia 
a videozáznam. Zápisnica z rokovania mestského zastupiteľstva je zverejňovaná na internetovej stránke 
mesta. Uznesenia mestského zastupiteľstva sú zverejňované na internetovej stránke mesta 
a v Tisovskom mesačníku. Videozáznam z rokovania mestského zastupiteľstva je zverejňovaný na 
internetovej stránke mesta, prostredníctvom internetovej databázy videí YOUTUBE.com. Podľa § 78 
zákona č. 18/2018 Z. z. o ochrane osobných údajov mesto Tisovec, ako prevádzkovateľ, spracováva 
osobné údaje bez súhlasu dotknutých osôb (účastníkov rokovania mestského zastupiteľstva).  
Na základe § 13 ods. 4 Zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v neskoršom znení zvolal som na 
dnešný deň zasadnutie mestského zastupiteľstva. Poslanci a ostatní prizvaní boli na zasadnutie 
mestského zastupiteľstva riadne a včas pozvaní. Poslanci mestského zastupiteľstva p. Matej Binder a Ing. 
Hana Homoľová sa z dnešného zasadnutia ospravedlnili. Konštatujem, že podľa prezenčnej listiny je 
prítomných 9 poslancov mestského zastupiteľstva. Nakoľko je prítomná nadpolovičná väčšina všetkých 
poslancov mestského zastupiteľstva, zasadnutie je uznášania schopné.  
 
 

K bodu 2)  Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Za zapisovateľku zápisnice určujem p. Denisu Mániovú                           
a za overovateľov zápisnice určujem Bc. Milana Cibuliaka a JUDr. Mária Keletiho.   
 
 

K bodu 3) Voľba návrhovej komisie   

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Do návrhovej komisie navrhujem p. Róberta Boháčika, za  
predsedu návrhovej komisie, p. Ing. Jána Belicu a Ing. Erika Lopušného, za členov návrhovej komisie. 
Dávam hlasovať, kto je za, aby návrhová komisia pracovala v tomto zložení, kto je proti, zdržal sa niekto 
hlasovania?                                                    

ZA: 7 prítomných poslancov MZ                             
PROTI: ---                              
ZDRŽAL SA HLASOVANIA: p. Róbert Boháčik, Ing. Erik Lopušný  
 
 

K bodu 4) Schválenie programu zasadnutia mestského zastupiteľstva  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Pozvánku na zasadnutie mestského zastupiteľstva ste dostali 
elektronickou aj písomnou formou aj s návrhom programu dnešného zastupiteľstva.  

NÁVRH PROGRAMU v zmysle § 12, ods. 4 zákona 

1. Otvorenie zasadnutia, kontrola uznášaniaschopnosti zastupiteľstva 
2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 
3. Voľba návrhovej komisie 
4. Schválenie programu zasadnutia mestského zastupiteľstva 

5. Kontrola plnenia uznesení 
Prekladá: Bc. J. Vengrín, MBA, primátor mesta  
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6. Interpelácie poslancov, podnety a návrhy občanov mesta, Stanovisko riaditeľa Správy Národného 
parku Muránska planina k návrhu nájomnej zmluvy 

7. Odborné stanovisko hlavnej kontrolórky mesta k návrhu rozpočtu MESTA TISOVEC na rok 2024                  
a k návrhu viacročného rozpočtu na roky 2025 – 2026 
Predkladá: JUDr. I. Bariová, hlavná kontrolórka mesta  

8. Rozpočet MESTA TISOVEC na rok 2024 a výhľadovo na roky 2025 a 2025 
Predkladá: Ing. H. Homoľová, predsedníčka Ekonomickej komisie 

9. Rozpočet Základnej školy Dr. V. Clementisa Tisovec na rok 2024 a výhľadovo na roky 2025 a 2025 
Predkladá: PaedDr. K. Dominiková, riaditeľka Základnej školy Dr. V. Clementisa 

10. Rozpočet Základnej umeleckej školy Tisovec na rok 2024 a výhľadovo na roky 2025 a 2025 
Predkladá: Mgr. M. Matucha, riaditeľ Základnej umeleckej školy  

11. VZN č. 1/2024, ktorým Mestské zastupiteľstvo v Tisovci určuje zásady hospodárenia a nakladania 
s majetkom MESTA TISOVEC 
Predkladá: Ing. H. Homoľová, predsedníčka Ekonomickej komisie 

12. Členstvo mesta Tisovec v občianskom združení  MAS Horehronie – Muránska planina 
Predkladá: Bc. J. Vengrín, MBA, primátor mesta  

13. Výpoveď z nájmu  
Predkladá: R. Boháčik, predseda Komisie výstavby, rozvoja mesta a CR 

14. Informácia o vyhlásení volieb do Európskeho parlamentu 
Predkladá: D. Mániová, zamestnankyňa zodpovedná za organizačno-technické zabezpečenie 
volieb  

15. Rôzne 

15/1 Správa o činnosti Mestskej knižnice A. H. Škultétyho za rok 2023 
          Predkladá: M. Kojnoková, vedúca Mestskej knižnice A. H. Škultétyho  

16. Diskusia  

17. Záver 

 
Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Má niekto z poslancov mestského zastupiteľstva pripomienky 
k programu alebo má niekto návrh na zmenu alebo doplnenie? 

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Dnes mi volala Ing. Hana Homoľová, ktoré sa dnešného zasadnutia 
nezúčastní a požiadala ma, aby sa bod 11) VZN č. 1/2024, ktorým Mestské zastupiteľstvo v Tisovci určuje 
Zásady hospodárenia a nakladania s majetkom MESTA TISOVEC, preložil na budúce mestské 
zastupiteľstvo, keď bude prítomná, keďže je predsedníčkou Ekonomickej komisie, ktorá tento bol 
predkladá a chcela by byť prítomná pri predkladaní tohto bodu.     

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Takže dávate návrh na stiahnutie bodu 11)? 

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Nie je to také akútne, nejaké zásady máme, ktoré sú platné. 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Dávam návrh na hlasovanie za návrh poslanca mestského 
zastupiteľstva JUDr. Mária Keletiho, kto je za, aby sa bod 11) stiahol z rokovania a preložil na najbližšie 
zasadnutie mestského zastupiteľstva, kto je proti, zdržal sa niekto hlasovania? 
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ZA: 9 prítomných poslancov MZ 
PROTI: --- 
ZDRŽAL SA HLASOVANIA: --- 
 
Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Dávam návrh na hlasovanie, kto je za, aby sa dnešné rokovanie 
viedlo v zmysle predloženého a pozmeneného programu, kto je proti, zdržal sa niekto hlasovania?   

ZA: 9 prítomných poslancov MZ 
PROTI: --- 
ZDRŽAL SA HLASOVANIA: --- 
 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Týmto je program dnešného zasadnutia mestského 
zastupiteľstva schválený. 
 
 

K bodu 5)  Kontrola plnenia uznesení  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Prehľad o stave plnenia uznesení mestského zastupiteľstva 
z 30.01.2024 ste dostali v elektronickej podobe. Na januárovom zasadnutí mestského zastupiteľstva sme 
nemali žiadne splnomocňujúce a poverovacie uznesenia.   
 
 

K bodu 6) Interpelácie poslancov, podnety a návrhy občanov mesta, Stanovisko  
                  riaditeľa Správy NP Muránska planina k návrhu nájomnej zmluvy   

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Vyhodnotenie interpelácií z 30.01.2024 ste dostali elektronickou 
formou. Skôr ako prejdeme k interpeláciám poslancov a podnetom občanov, udelím slovo Ing. 
Schmídtovi, riaditeľovi Správa Národného parku Muránska planina. 

Ing. Ján Schmídt, riaditeľ Správy NP Muránska planina - Dva mesiace dozadu sme obdržali od mesta list, 
v ktorom sa konštatuje, že v zmluve, resp. dodatku, ktorý máme s mestom podpísanú, na prenájom 
pozemok pod informačným strediskom Burda, sú nezrovnalosti a že zmluva, teda ten dodatok nie je 
platný a nemáme určenú výšku nájomného, ktorá bola platná, len na prvé tri roky, keď sa realizovala 
stavba informačného strediska. Správa Národného parku Muránska planina má záujem podpísať ten 
dodatok, čo sme potvrdili aj v našom liste, ktorý sme mestu posielali pred mesiacom. V tom liste 
konštatuje, že Správa Národného parku Muránska planina má záujem na uzatvorení dodatku č. 3 
k nájomnej zmluve, v ktorej bude upresnený predmet nájmu, výška nájmu a úprava vzťahov za 
prechádzajúce obdobie. Je našim záujmom, aby stavba na pozemku - parcelné číslo č. 6370/2, ako horská 
útulňa a s týmto strediskom, ktorá je podľa listu vlastníctva majetkom štátu a ktorú spravujeme, aby bola 
naďalej prevádzkovaná na plnenie uvedeného účelu. Momentálne je budova bez nájomného vzťahu, to 
znamená, že informačné stredisko, ktoré bolo prevádzkované bolo prevádzkované, v súčasnosti 
prevádzkované nie je. Nevieme kto sa stane nájomcom stavby a nevieme, či nový nájomca bude ochotný 
zaviazať v nájomnej zmluve na stavbu aj na zvýšenie nájomnej sumy o sumu nájomného, ktorú vám 
budeme uhrádzať za nájom pozemkov. Do konca minulého roka, keď platila nájomná zmluva a mali sme 
ju uzavretú s OZ Nová Burda a bola tam nastavená výška nájomného 50 eur/mesiac, pričom bolo 
informačné stredisko prevádzkované, len 10 dní mesačne. Podľa zákona o majetku štátu vieme dať, len 
krátkodobý prenájom na 10 dní v mesiaci, to znamená, že bolo prevádzkované spomínaným OZ Nová 
Burda cez víkendy a za toto nám platili 50 eur/mesačne. V prípade vysokej sumy nájomného, teda ak 
nám vyrubíte vysoký nájom, my ho budeme musieť premietnuť aj do výšky nájomného pre budúceho 
nájomcu. A je otázne, ak bude tá výška nájomného vysoká, či bude akceptovaná a či bude možné 
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prevádzkovať informačné stredisko. Problém je v tom, že ak by sme chceli prevádzkovať informačné 
stredisko vlastnými zamestnancami a malo by to byť prevádzkované cez víkendy ako turistická útulňa, 
ako to bolo prevádzkované doteraz, tak by sme tam museli mať nonstop zamestnanca. Teraz si 
predstavte, platiť nonstop nejakého zamestnanca cez turistickú sezónu, tak tie náklady by boli také 
vysoké a táto forma, že by sme to prevádzkovali my, teda Správa Národného parku Muránska planina, 
tak to je absolútne nemožné. To znamená, že ak nevyhnutne chceme, aby to informačné stredisko 
fungovalo, budeme ho musieť dať niekomu inému. V prípade, že výška nájomného by bola veľmi vysoká, 
mohlo by byť ohrozené poskytovanie služieb v informačnom stredisku a tým by mohla byť znížená 
spokojnosť návštevníkov. Z uvedeného dôvodu sme žiadali primátora mesta, aby vás ako poslancov 
mestského zastupiteľstva o tom informoval. Ďalej sme skonštatovali, že máme záujem podpísať dodatok 
k nájomnej zmluve, chceme riešiť otázku nájomného vzťahu k budove v čo najkratšom termíne. Preto 
som rád, že som dostal pozvánku na toto zasadnutie mestského zastupiteľstva. Pripravil som návrh, ako 
by sme si to predstavovali, čo by bolo možné. Navrhujeme platiť nájomné vo výške určenej vo VZN, len za 
plochu pozemku, ktorá je vlastne zastavaná, to znamená, že za plochu pod budovou informačného 
strediska, čo je parcela č. 6370/9 registra C, čo predstavuje 57m2. Tiež žiadame mestské zastupiteľstvo 
o rozhodnutie nájme časti pozemku parcela č. 6370/2 (kameňolom), registra C, na časti plochu, ktorú je 
možné využívať za účelom turistického využitia, pretože je tam aj lesná cesta a časť plochy toho 
kameňolomu je zarastená. A  časť plochy, ktorá je aj teraz využívaná ako príslušenstvo a doplnková 
funkcia činnosti informačného strediska a má plochu 1724m2, ktorá je využívaná ako zázemie pre 
informačné stredisko Burda. A tiež žiadame podľa zákona č. 138/1991 Zb., § 9aa, ods. 2, písm. e) o nájom 
majetku mesta z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Tam v tom paragrafe sú určené podmienky podľa 
ktorých mestské zastupiteľstvo alebo mesto môže prenajať pozemky za inú sumu, ako je suma určená vo 
VZN. Navrhujeme výšku nájmu vo výške nájmu definovanej ministerstva pôdohospodárstva, ako obvyklú 
výšku nájmu, tá sa síce vzťahuje na poľnohospodárske pozemky, ale tento pozemok nie je možné 
využívať ako poľnohospodársky pozemok, ale dá z tohto vychádzať. Pre katastrálne územie Tisovec 
posledná výška, ktorá bola takto zadefinovaná na stránke ministerstva pôdohospodárstva, bola obvyklá 
výška nájmu oproti roku  2022 a to vo výške 21,56 eur/ha/rok. Za dôvod hodného osobitného zreteľa 
považujeme doplnkovú funkciu predmetnej plochy pre podporu prírodného cestovného ruchu 
a poskytovanie informácií návštevníkom územia. Tak isto Mesto Tisovec aj Správa Národného parku 
Muránska planina sme členmi oblastnej organizácie cestovného ruchu, dobrovoľne sme vstúpili do 
organizácie, ktorej predmetom činnosti je podpora udržateľného rozvoja cestovného ruchu v našom 
regióne. Som presvedčený, že v rámci činnosti, ktorá spadá do záujmu, vďaka ktorému sme obaja členmi 
tejto organizácie, je rozvoj cestovného ruchu predmetom alebo činnosťou hodného osobitného zreteľa.                           

Ing. Erik Lopušný, poslanec MZ - Chcem sa opýtať, aký nájom išiel zo strany mesta?  

Ing. Karol Kubíni, poslanec MZ - 200 eur/mesačne.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Nie je to 200 eur. 

Ing. Ján Schmídt, riaditeľ Správy NP Muránska planina - Tá plocha tých dvoch pozemkov je čosi cez pol 
hektára a vo VZN je suma 1,50 eur/m2, bolo by to skoro 8000 eur ročne, čo je absolútne 
neakceptovateľné. Neboli sme schopní s tým nič robiť. Mali sme stretnutie s primátorom mesta, ktorý 
navrhoval sumu vo výške  2000 eur až 2500 eur. Neviem si to predstaviť, že si to zoberú do nájmu a budú 
prevádzkovať služby informačného strediska  a poskytovať ubytovanie v turistickej útulni za takých 
podmienok, že má platiť ročne 2000 eur až 2500 eur pri návštevnosti  4300 ľudí. Mierne to rastie z roka 
na rok, ale každý návštevník by tam musel nechať skoro 1 euro a nič by si nerátali za svoju prácu.  Reálne 
si to neviem predstaviť, ak nám tie podmienky nastavíte také, že to nebude zaplatiteľné, tak nebudeme 
to schopní prevádzkovať.   
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Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Poviem toľko, že stretli sme sa a tá výsledná suma 2000 eur až 
2500 eur, bola po dohode v komisiách, že by sme išli do takéhoto nájmu. Ďalším problémom alebo 
otázka, ktorá vystala z tohto, že tá zmluva, na základe ktorej poskytujete služby, je na 10 dní v mesiaci. 
Každé občianske združenie alebo každý kto príde do útulne, resp. do informačného centra, tak sa bude 
zaujímať o projektové financie a projekty, aby vedel to turistické centrum zveľaďovať. Z hľadiska tohto je 
potrebné, aby ten nájom z vašej strany bol dlhodobý a nebol oklieštený na 10 dní v mesiaci, lebo tým 
pádom kto by bol v nájme a hlavne v krátkodobom nájme nebude mať šancu uchádzať sa o akékoľvek 
granty na rozvoj turizmu, lebo je obmedzený tou zmluvou, ktorú vy im poskytujete. A druhá vec, ktorá 
bola odkomunikovaná je, že o tom musí rozhodnúť mestské zastupiteľstvo. Som toho názoru, že sa vždy 
dá nájsť cesta, a na tom spoločnom stretnutí som to aj povedal, že sme Tisovčania a vieme ako to tam 
funguje. A mám za to, že to tam funguje veľmi dobre, keď to spravuje p. Pochop s p. Denešovou. Podľa 
mňa treba hľadať riešenie ako to tí ľudia budú ďalej prevádzkovať a myslím, že to riešenie sa dá nájsť. 
Tak poďme nájsť spoločnú cestu a nestavajme nejaké bariéry. Ak dokážeme to to bude dlhodobý nájom 
a tí ľudia tam budú fungovať 365 dní v roku, tak si myslím, že sú ochotní zaplatiť 200 eur mesačne a aby 
si vedeli v rámci občianskeho združenie získať projekty a zvýšiť klientelu. A keby na počet dní keby bolo 
to centrum otvorené, tak by si možno dokázali vyrobiť si aj ten nájom, ale to neviem, to by museli 
povedať tí, ktorí do toho pôjdu, či je to reálne alebo nie.                   

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Mám dve otázky. Prvá je za akú sumu nájmu prenajíma Správa 
Národného parku Muránska planina samotnú stavbu. 

Ing. Ján Schmídt, riaditeľ Správy NP Muránska planina - Hovoril som za 50 eur/mesiac.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Viem, ale to je ten krátkodobý nájom. Máte nejakú predstavu koľko 
budete brať mesačný nájom za samotnú stavbu?  

Ing. Ján Schmídt, riaditeľ Správy NP Muránska planina - Prvá vec, ktorú chceme vyriešiť je, že chceme 
uzatvoriť dlhodobý kontrakt. Tú zmluvu, ktorú malo uzatvorené občianske združenie so Štátnou 
ochranou prírody, my sme s ňou, len pokračovali. Snažíme sa všetky veci, ktoré sú aj v rátane tejto 
zmluvy s Mestom Tisovec dostať do poriadku, aby sme vedeli urobiť dlhodobý kontrakt. Je tam ešte 
jedna podmienka zo zákona o ochrane prírody a krajiny. Ministerstvo životného prostredia, myslím                
že v zmysle § 94 ods. 5 zákona č. 543/2002 o ochrane prírody a krajiny, má ministerstvo právo  
zadefinovať  podmienky pre nájom takéhoto majetku s tým, že maximálna doba je 10 rokov, na akú sa dá 
prenajať ten majetok. Máme záujem, aby to bolo otvorené nonstop, aby to nebolo len na 10 dní 
v mesiaci. Chceme uzavrieť iný kontrakt, aby to nebol kontrakt na krátkodobý prenájom. A aby sme 
vedeli uzavrieť tú zmluvu a aby sme vedeli osloviť ministerstvo, musíme mať uzavretý jasný vzťah s vami 
ako vlastníkmi.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Nepočul som odpoveď na tú cenu.  

Ing. Ján Schmídt, riaditeľ Správy NP Muránska planina - Akú cenu chcete inakšiu, my iný nájom tam 
nemáme.   

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Takže 50 eur by bol aj keď bude dlhodobý prenájom? 

Ing. Ján Schmídt, riaditeľ Správy NP Muránska planina - Ja neviem, závisí to od toho, akú cenu si 
dohodneme s vami za nájom pozemku. Rátajte s tými 50 eurami. Pre nás je dôležité to, aby to 
informačné stredisko fungovalo.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Druhá otázka je, s tým čo vám ministerstvo dovolí, je to zlučiteľné, že 
my podmienime súhlas tým, že dáme súhlas kto bude podnájomca?  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Nie oni to musia vysúťažiť.  
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JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Mne je to jedno, tak nech to vysúťažia a my potom povieme 
vysúťažiteľovi súhlas nedávame.  

Ing. Ján Schmídt, riaditeľ Správy NP Muránska planina - Neviem si to predstaviť. 

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Pretože my máme konkrétnu predstavu, primátor mesta to naznačil 
koho by sme tam chceli mať. A nechcem, aby tam prišli nejakí ľudia, ktorí potlačia vysoké ceny. 

Ing. Ján Schmídt, riaditeľ Správy NP Muránska planina - Zákon o správe majetku nám dáva dve možnosti, 
buď sa budeme riadiť tým, že budem hľadať komerčne nájomcu alebo v súlade so Štatútom Národného 
parku Muránska planina uzavrieme zmluvu s konkrétnym občianskym združením, hovorím ako príklad 
a dohodneme si podmienky na činnosti, ktoré sú v súlade so Štatútom Správa Národného parku 
Muránska Planina. To znamená rozvoj prírodného cestovného ruchu, poskytovanie informácií 
a poskytovanie terénneho ubytovania.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Poviem ešte toľko, že my sme za to, aby cestovný ruch rozvíjal 
v tomto regióne. A myslím si, že tak ako to robia ľudia, ktorí sú tam, robia to veľmi dobre. Minulý týždeň 
som sa stretol so štátnym tajomníkom ministerstva životného prostredia, určite máme otvorené dvere, 
aby sme to dotiahli do zdarného konca. Žiadne stanovisko od vás sme ešte nedostali, lebo ste určite 
čakali ako to dopadne tu. V rámci toho, čo musíte v splniť, alebo v rámci toho paragrafu, čo ste 
spomínali, že musíte požiadať ministerstvo životného prostredia o vyjadrenie. Tak na základe tohto 
stretnutia so štátnym tajomníkom to považujem za vybavenú vec. nemal by tam byť žiaden problém, aby 
sme to dotiahli do konca a aby to fungovalo podľa našich predstáv. Dnes je pomaly koniec februára 
a 1.4.2024 tuším začína turistická sezóna, čiže ten čas je horľavý. A preto ponúkam spoluprácu, aby sme 
to čo najskôr dali na prvú mieru.     

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Vieme to upraviť, ja som už dnes na žiadosť Ing. Kubíniho, som tú 
zmluvu upravoval, pretože my potrebujeme prístup ku kameňolomu. To by bola podmienka, že prístup 
ku kameňolomu sa zachová a na základe toho vieme potom upraviť tú vec týkajúcu sa ceny nájmu. 
A navrhoval by som, že tú zmluvu dopracujem s tým, že podnájomca bude podliehať súhlasu mesta, čo 
nám Občiansky zákonník umožňuje. Keď chcú podnájomcu, tak jednoducho so súhlasom hlavného 
prenajímateľa. A tým si to budú môcť kvázi obhájiť pred ministerstvom, že to občianske združenie aké 
má byť.  

Ing. Karol Kubíni, poslanec MZ - A keď budú musieť za každú cenu súťažiť nájomcu?  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Až my sa dohodneme, že nepôjdeme vysokou formou 
nájomného, tak sa to dá vyriešiť.  

Ing. Ján Schmídt, riaditeľ Správy NP Muránska planina – Sú dve alternatívy. Buď pôjdeme podľa zákona 
o majetku štátu, v zákone v paragrafe je priamo napísané za akých podmienok sa zákon nemusí uplatniť. 
A to je, keď štátna organizácia, ktorá prenajíma nehnuteľnosť, alebo majetok môže uzatvoriť zmluvu o 
spolupráci. Takto to máme vyriešené aj so žrebčínom. Máme tam uzatvorenú zmluvu o spolupráci.   

Ing. Karol Kubíni, poslanec MZ – Keď sa obojstranne dohodneme na takom serióznom nájme, napr. na 5 
rokov, tak nám viete garantovať nájomnú zmluvu? 

Ing. Ján Schmídt, riaditeľ Správy NP Muránska planina – S tým, že je tam podmienka, že sa musí ešte k 
tomu vyjadriť ministerstvo životného prostredia.   

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta – Áno, musia dať súhlasné stanovisko.  

Zdeněk Pochop, občan – Na tomto mieste by som chcel deklarovať, že máme záujem prevádzkovať 
informačné stredisko Burda. Chceli by sme ho prevádzkovať lepšie, ako v minulosti. V priebehu troch 
rokov, keď sme stredisko mali v krátkodobom prenájme, a boli tam predlevy, že sme začínali, trebárs 
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v máji alebo v apríli, dokonca aj v júni, tak sme vlastne strácali tie mesiace a tá návštevnosť nám klesla. 
Keď sme nemali tieto problémy a kontinuálne sme pokračovali v tom nájomnom vzťahu, ešte za Štátnej 
ochrany prírody SR, tak sme stratili zhruba asi  1000 návštevníkov, lebo aj v zime je záujem od turistov 
navštíviť informačné stredisko a prenocovať. Bol tu spomínaný zákon 534, kde v paragrafe 94, že teda je 
možné organizáciám, ktoré spolupracujú so Štátnou ochranou prírody SR  alebo Správou Národného 
parku Muránska planina, čo aj spolupracujeme. Robíme tam rôzne edukačné, environmentálne akcie 
v priebehu roka. Tak v podstate úplne spĺňame, do písmena ten paragraf 94 citovaného zákona. Ten 
nájomný vzťah by sme chceli, aby nebol krátkodobý, ale aby bol na dlhšiu dobu, na dobu 5 - 10 rokov.  
A je nám jasné, že ten nájom bude celkom iný.  Dnes nevieme aký by mohol byť, lebo k tomu sa musí 
vyjadriť ministerstvo životného prostredia SR, teda k tým zmluvám, ako povedal pán riaditeľ. To 
znamená, že ministerstvo je vlastne ten orgán, ktorý určí, neviem, či podľa nejakých tabuliek, tú sumu 
nájomného.  Bol tu taký návrh, že by sa nájom mal pohybovať okolo 200 eur/mesiac. Myslíme si a keď 
sme si to prerátavali, že  je to pre nás dosť nahrane, zvládnuť platiť ten nájom. V priebehu zimy a jarných 
mesiacov máme ďaleko nižšiu návštevnosť ako je to cez sezónu - jún, júl, august, ešte aj september, kde 
sa to pohybuje okolo 1000 návštevníkov do mesiaca.  

Mgr. Milan Migaľa, vedúci Odd. sociálneho a školstva – K tomu čo hovoril pán riaditeľ, že by bolo by 
vychádzať z ceny obvyklého nájmu poľnohospodárskej pôdy, zverejnenej ministerstvom 
poľnohospodárstva. V tomto prípade to nemôžeme použiť ako východiskovú cenu. Tie obvyklé ceny 
nájmu, ktoré sú každoročne aktualizované a zverejňované ministerstvom pôdohospodárstva, sa týkajú, 
len prenájmu poľnohospodárskej pôdy. A to v zmysle zákona č. 504 o prenájme poľnohospodárskej pôdy. 
Čiže ten účel nájmu sa musí vzťahovať na poľnohospodársku pôdu za účelom poľnohospodárskej prvo 
výroby, čo v tomto prípade to určite nie je. Vzťahuje sa, len na poľnohospodársku pôdu, ktorú definuje 
a vymedzuje tento zákon – orná pôda, TTP, chmelnice, vinice, záhrady. A toto je ostatná plocha. Toto 
mesto nevie použiť ako dôvod, že sme použili a vychádzali z tejto ceny. Je to nepoužiteľné, už akákoľvek 
bude tá cena.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Budeme sa musieť ešte stretnúť, nájsť možnosti a dohodnúť sa. 
A tiež aj kooperáciu s ministerstvom životného prostredia. Budeme musieť byť flexibilní, vzhľadom 
k tomu, že je pokročilý čas, nakoľko je koniec februára.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ – Zrealizovať to vieme až začiatkom mája, keďže musíme schváliť zásady 
hospodárenia, ktoré boli odsunuté a nebol definovaný osobitný zreteľ. Až potom keď budú zásady 
účinné, lebo v zmysle zásad, ktoré teraz máme to nevieme urobiť. Teda musíme schváliť navrhované 
zásady, aby bol definovaný osobitný zreteľ a v apríli môžeme schváliť zmluvu a potom to môže fungovať. 
A teda na dlhodobom nájme. 

Zdeněk Pochop, občan – Chcel by som ešte povedať, že do mája je technicky jeden mesiac. Ja by som vás 
chcel poprosiť, aby všetci zainteresovaní pracovali veľmi usilovne, lebo už teraz sme stratili dva mesiace. 
A v máji už turizmus funguje.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta – Lehoty nás nepustia.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ – Tu nejde o usilovnosť, ale ako pán riaditeľ spomínal zákon a ten hovorí 
o niečom, ale samotný osobitný zreteľ nedefinuje, my si ho musíme zadefinovať. A my sme si ho 
definovali v tom materiály, ktorý bude na zasadnutí mestského zastupiteľstva až v marci.    

Ing. Ján Schmídt, riaditeľ Správy NP Muránska planina – Je všeobecný záujem všetkých, čo sme tu, aby 
informačné stredisko fungovalo. Vieme do vtedy spraviť, kým bude dlhodobá zmluva, zmluvu 
o krátkodobom prenájme.  
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Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta – Až to vieme takto spraviť, tak je to úplne super. Teda do doby, 
teda do konca mája, do kedy sa tieto veci neutrasú.  

Zdeněk Pochop, občan - To je celkom dobré riešenie.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta – Ak je takáto možnosť, to by sme určite uvítali. Tým pádom by 
sme mali časový priestor, aby sme stihli dať všetko na pravú mieru a aby ste vy mohli kontinuálne začať 
sezónu. Ak je to možné zo strany správy národného parku, my to určite vítame, určite aj vy s občianskeho 
združenia Nová Burda, dovtedy kým sa to všetko dá na pravú mieru, aj s ministerstvom životného 
prostredia.   

Erika Denešová, občianka – Určite by to bolo dobré, lebo už teraz nám chodia maily, majú záujem už 
v máji o ubytovanie (7 rodín), len sme im povedali, že nevieme ako to bude.   

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta – Pán riaditeľ povedal, že to vieme takto ústretovo urobiť, že dajú 
na to obdobie dať krátkodobú zmluvu, kým sa vyrieši to čo my potrebujeme.  Budem rád, keď sa to takto 
urobí, kým my neskoordinujeme právny stav a dlhodobý prenájom. Ďakujem pán riaditeľ, že ste prišli, 
potom sa spojíme. 

Róbert Boháčik, poslanec MZ - Chcel by som upozorniť na veľký výtlk na uprostred Daxnerovej ulici, kde 
mal kedysi p. Koncoš predajňu.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta – Už som to riešil, telefonoval som za to.  

Ing. Róbert Buchta, poslanec MZ – Chcem sa opýtať, či je problém s mestskou stránkou, lebo už druhý 
deň sa nedajú prehrať videozáznamy z mestského zastupiteľstva.  

Michal Stejskal, vedúci Odd. kultúry a športu – Neviem.  

Ing. Róbert Buchta, poslanec MZ – Skúste sa na to pozrieť, vždy tam vyhodí nejaký problém.  

Michal Stejskal, vedúci Odd. kultúry a športu – Pozriem sa na to, a až bude treba oslovím 
prevádzkovateľa.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ – Ja sa vrátim k tej mojej minulej interpelácii, lebo aj keď bolo vo 
vyhodnotení interpelácií napísané, že bola zodpovedaná, tak ja nemám pocit, že je zodpovedaná. Stále 
som sa nedozvedel, že na základe akého právneho úkonu sme my robili tlač lístkov, predaj lístkov, akým 
spôsobom boli lístky zúčtované a komu boli financie zaplatené, keďže sa nestali súčasťou mestského 
rozpočtu. Na základe čoho sa vyberali tie financie, len tak? A komu sa potom posielali? Chcel by som 
kompletné informácie ohľadne toho koncertu. Napísal ste mi, že to organizovala nejaká agentúra a ja 
som vám odpísal, že taká agentúra neexistuje, tak ste mi odpovedal, že sme boli len sprostredkovateľom 
čohosi. Tak to nedáva zmysel. Mne to jednoducho vychádza, že my sme boli organizátorom toho 
koncertu. Neviem si predstaviť, že by nám agentúra Nely Pociskovej nám zverila tlač lístkov, a že si ich 
máme tlačiť ako chceme. Navyše tie lístky neboli číslované. Akú kontrolu by nad tým mala, jednoducho 
chcem o tom vedieť viacej, akým spôsobom dialo a na základe akých úkonov sme robili zberňu vo vzťahu 
k financiám.   

Michal Stejskal, vedúci Odd. kultúry a športu - Tento proces sa už robil niekoľkokrát, mesto 
spolupracovalo pri rôznych koncertoch. Aj moja predchodkyňa vypomáhala pri koncerte Alexandrovcov, 
ktorý bol v Brezne. A my sme boli vlastne oslovení a bola dohoda, že im pomôžeme predávať lístky. A ja 
som si dovolil im povedať, že im pomôžeme urobiť tlač plagátov a propagačných materiálov. Ohľadne 
tohto problému som volal do agentúry, že mestské zastupiteľstvo sa pýta ako to vlastne bolo. Tak mi 
povedali, že môžete im kedykoľvek zavolať a nakontaktovať na oficiálnu agentúru, ktorá sprostredkováva 
koncerty Nely Pociskovej (mám tu telefónne číslo aj e-mail).   
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JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Ja nie som poslanec nejakej agentúry, ja som poslanec tohto mesta. 
Dal som požiadavku, na ktorú do dnes nebolo ani vami odpovedané. Na podklade čoho sme to robili, 
keďže lístky sú ceniny, tak to podlieha nejakým pravidlám, ako s nimi by sa malo v rámci mesta nakladať. 
Tak sa pýtam na základe čoho sme to robili, akým spôsobom boli dotyčnej agentúre vyplatené financie?   

Michal Stejskal, vedúci Odd. kultúry a športu - Na základe služby občanom a príjmového dokladu, ktorý 
mám u seba.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - A to bol akože príjmový doklad pre mesto? 

Michal Stejskal, vedúci Odd. kultúry a športu - Áno, bolo to mesto a tá agentúra.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Na komisii som videl zberňu príjmov na kultúru, čo je necelých 10000 
eur za minulý rok, nejakých 9800 eur. Keď zoberiem, že tam bolo cca 200 ľudí, čo je nejakých 5000 eur, 
tak by sme tie príjmy museli mať na kultúre, keď započítam aj s plesom cca 11000 eur, ale nikde som 
nevidel, že by sme mali príjem z predaja lístkov koncertu Nely Pociskovej.      

Michal Stejskal, vedúci Odd. kultúry a športu - My sme sa zúčastnili ako partner na predaji lístkov, 
evanjelická cirkev sa takisto zúčastnila koncertu formou prenájmu priestorov. Taká bola dohoda s tou 
agentúrou. Takisto MsKS v Rimavskej Sobote, Brezne, Muráni, Revúcej, Hnúšti, Klenovci a Kokave nad 
Rimavicou. Toto bolo celé v rámci služba občanovi. Ak sa som pochybil, tak ospravedlňujem.     

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - To je vaša odpoveď? 

Michal Stejskal, vedúci Odd. kultúry a športu - Nemám iné čo povedať. Dotazoval som toho pána 
z agentúry, aby dal odpoveď pre vás. Povedal mi, že so všetkými dotazmi sa máme obrátiť na neho.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Mesto dalo niekomu výdavkový doklad, povedzme na sumu 5000 eur, 
bez toho aby malo 5000 eur zaúčtované ako príjem rozpočtu. Chcete mi povedať, že takto ste to robili? 

Michal Stejskal, vedúci Odd. kultúry a športu - My sme mu, len odovzdali financie za predaj lístkov.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Teraz ste povedal, že máte k tomu príjmový doklad.   

Michal Stejskal, vedúci Odd. kultúry a športu - Áno, mám.   

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Čiže 5000 eur sme dali bez toho, aby sme mali k tomu v rozpočte 
príjem. Ing. Majerová, by potom taký doklad musela účtovať. Na komisii som videl, že taký doklad 
neúčtovala.  

Michal Stejskal, vedúci Odd. kultúry a športu - Ja som si ten doklad nechal u seba, aby som ja bol krytý, že 
som tie financie odovzdal.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ – Rozumiem.  

Michal Stejskal, vedúci Odd. kultúry a športu – To sú všetko otázky na pána z agentúry, aké ústupky voči 
nám spravil.   

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Ja som vychádzal z emailovej  komunikácie s vedúcim Odd. 
kultúry a športu (to čo dostal) a to som dal aj vám poslancom. A  bolo mi povedané, že zo vstupného sa 
nevyzbieralo ani toľko financií, koľko bolo reálne potrebné na vystúpenie Nely Pociskovej.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ – Takže sme zaplatili za aparatúru ako nerozpočtovaný výdavok, bez 
akéhokoľvek zmluvného vzťahu. Vyberali sme financie, ktoré sa neobjavili v našom účtovníctve a potom 
sme ich kvázi niekomu vydali, čo sa tiež neobjavilo  našom účtovníctve. A to má považovať za to, že je to 
v poriadku?  A nehovoríme o drobných.  
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Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta – Mesto platilo, len aparatúru. Ako chceme na kultúre zarobiť, keď 
chceme ľuďom poskytnúť kultúru? Však bez tej aparatúry by sa ten koncert nemohol uskutočniť. Vstúpili 
sme do toho ako spolupartner a evanjelická cirkev poskytla kostol.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ – Ja to nehovorím, ale potom to musí mať nejaký zmluvný základ.   

Michal Stejskal, vedúci Odd. kultúry a športu – Na kultúre sa počas roku 2023 aj skôr, aj stále organizujú 
akcie na základe nejakých dohôd.  Napr. sme robili divadelné predstavenie na Deň učiteľov, kde 
vystupovali profesionálni herci z Akadémie umení z Banskej Bystrice a po našich rokovaniach sme sa 
dohodli, že to bude, len za odvoz. Je to akési poslanie alebo úloha pracovníkov čo robia v kultúre. Takisto 
na Deň detí sme sem dostali zadarmo profesionálne vystúpenie. Mali sme tu Astorku na základe dohody 
s agentúrou, a tu sme sa dostali na polovičnú cenu, na základe čoho mohli mať ľudia polovičné vstupné. 
Ak sa stalo nejaké právne pochybenie, tak si to beriem na seba, ale tvrdím, že som robil veci, ktoré sú 
správne pre ľudí a nie pre seba. Môžem to zopakovať toľkokrát, koľko chcete. 

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ – Nemusíte, ja sa zariadim.  

Ing. Ján Belica, poslanec MZ - Z Tisovca som od rodičov detí základnej školy dostal požiadavku, či by 
nemohla občianska hliadka pri bývalom Elektre na prechode pre chodcov, hlavne ráno keď deti idú do 
školy z Muránskej ulice, usmerňovať tú dopravu. Videl som to aj v iných obciach, dokonca hliadka 
usmerňuje aj poobede. Viem, že mestskí policajti tam stoja, ale stoja pri škole. A keď ráno rodičia autami 
dovezú  deti a zachádza z nich väčšina až za kostol, kde bola stará fara. Nie je to tam organizované 
a môže tam dôjsť ku kolíziám. Treba vymyslieť nejaký spôsob, lebo dole pri materskej škole je to dobre 
vymyslené, lebo sa tam stojí na pravej strane  a potom sa vracajú tým kruhovým objazdom. Ešte k   
Partizánskej ulici mi volal jeden občan a navrhoval jednoduché riešenie dať tam značku „zákaz státia“ 
z obidvoch strán. Videl som, že 12.3. bude o stretnutie s dopravným inžinierom, tak by ho bolo tlmočiť.   

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta – Taký návrh z mesta bude, ale ten návrh musí dopravný inžinier 
schváliť, a to je ten problém. Na tom stretnutí to odkomunikujeme. A odpoviem vám na tú prvú otázku, 
keď mestskí policajti sú v službe dvaja, jeden je na prechode, jeden pri škole. Keď je jeden v službe, tak 
neviem byť tam aj tam. Tým, že od 1.3.2024 nastúpi do občianskej hliadky ďalší človek, tak budú dvaja 
a dvaja, tak nebudeme mať problém to pokrývať. No keď je dvojčlenná hliadka do obedu, tak jeden stojí 
na prechode a jeden pri škole. A tento podnet sme už riešili s náčelníkom.  

Ing. Ján Belica, poslanec MZ – Neviem, či ste všimli, že nám pribudla dopravná značka 50-tka za Šťavicou, 
smerom až na Muráň.  To znamená, že 50-tkou musíte ísť až 3 až 4km. Je tu taký návrh, väčšina sme tu 
vodiči, pokiaľ je asfalt mokrý tak tá 50-tka má zmysel, či by sa to nedalo doplniť o tabuľu „za dažďa“.   
dažďa  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta – Opýtame sa za to.  

Ing. Ján Belica, poslanec MZ – Toto by bol návrh. A ešte k Rimavskej Píle, požiadali ma kolegovia y Výboru 
m. č., resp. mi bolo povedané, že sa málo sťažujem na mestskom zastupiteľstve a že sa asi máme veľmi 
dobre na Rimavskej Píle. Chcel by som pár vecí spomenúť z našich zápisov, ktoré sa možno opakujú 
a možno údajne nikto nečíta. Kanalizácia na Hlavnej ulici – žiadame podať informáciu termínu spustenia 
do prevádzky. Bolo to interpelované v marci 2023 a vlani v auguste už mala byť kolaudácia urobená, do 
dnešného dňa nevieme stále výsledok.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Ohľadne kolaudácie som kontaktoval som p. Romana Šoteka, 
kanalizácia je skolaudovaná, len nie je ešte prevzatá. 

Ing. Ján Belica, poslanec MZ – Ďalej prístrešok na železničnej stanici – žiadame podať informáciu, k tomu 
poviem neskoršie, lebo sme pohli ďalej. Tiež sa to opakuje, pozeral so zápis z roku 2019, už tam sa to 
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spomínalo, čiže päť rokov to už riešime. V auguste v roku 2023 sme dávali do zápisu časté výpadky 
elektrickej energie, jedná sa o dlhšie výpadky, zrejme je problém na vysokom napätí medzi Rimavskou 
Pílou a Hačavou. Väčšinou sa to Tisovca netýka a tiež sa to opakovalo, viackrát sme to dávali do zápisu 
a pripomienkovali. Neviem, či je na to nejaká reakcia. 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta – Treba povedať, že som vám preposlal mailovú komunikáciu 
ohľadne železničného prístrešku. My sme Železnice SR kontaktovali a prišla nám odpoveď, ktorú som 
vám poslal do mailu. Reflektujú našu požiadavku, že prístrešok na Rimavskej Píle nie je a, že ju dali do 
plánu investícií. Mesto to urgovalo aj nám prišla odpoveď. Budem rád, keď to na Výbore m. č. budete 
tlmočiť, aby vedeli, že sme urobili všetko čo sme mohli urobiť. Momentálne sa v rámci tých vzťahov 
nevieme ďalej posunúť, ale uvidíme, keď bude nejaké zasadnutie vlády SR alebo to bude taká 
konštelácia, že to budeme vedieť niekde presadiť. Ako samospráva nevieme viacej urobiť, je to v réžii 
Železníc SR.  

Ing. Ján Belica, poslanec MZ – Ešte jedna vec Blatný potok, je to dlhšia záležitosť. Vylial sa v roku 2021 
a v auguste 2023 zalial súkromné pozemky. Opakovane sa to interpelovalo. Neviem kto je teraz 
vlastníkom potoka, kto je za to zodpovedný. 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta – Lesy SR.  

Ing. Ján Belica, poslanec MZ -  Údajne, že už teraz nie. Ľudia za to pýtajú, lebo to tam nie je skorigované. 
Toto som chcel povedať za kolegov. Poviem aj za seba, až má niekto pocit, že sa málo sťažujem na 
zasadnutiach mestského zastupiteľstva, je to preto, že sa snažím riešiť veci nielen tu na mestskom 
zastupiteľstve, ale aj počas mesiaca priamo na mestskom úrade. Pracovníci z oddelení môžu povedať, že 
sa u zastavím, pýtam sa na veci, či už pána primátora alebo ďalších pracovníkov. A nenechávam to, len na 
mestské zastupiteľstvo. Napríklad aj za ten železničný prístrešok, napísal hneď list a dostali sme aj 
odpoveď, žiaľ musíme čakať. Napríklad z minulých vecí - náter strechy kultúrneho domu, takisto vec 
stará, ťahalo sa to, bolo treba vynaložiť úsilie mimo zastupiteľstva a podarilo sa, vlani sa to natrelo. Aj 
keď niektorí ľudia si myslia, že sa tu málo sťažujem, ja mám na to iný názor  na veci a myslím si, že nestačí 
to povedať, len tu, môžeme, ale vyžaduje si to aj viacej nasadenia, nielen tri hodiny na zastupiteľstve. 
A posledná vec, na ktorú by som sa chcel opýtať,  v návrhu rozpočtu sme sa dozvedeli o zrušení alebo 
pozastavení prevádzky Materskej školy Rimavská Píla. Je k tomu bližšie vyjadrenie, ako to teda bude?  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta – Je to v štádiu riešenia, budeme to preberať na najbližšom 
zasadnutí Komisie sociálnych služieb a školstva, kde bude prizvaná aj pani riaditeľka. Budem vás potom 
informovať, aby ste mali výstupnú informáciu pre Výbor m. č.. K tomu treba povedať aj to, že na to, aby 
materská škola fungovala, musí mať v zmysle predpisov 18 detí, čo tam nie je. Ostatné si povieme 
a preberieme na komisii, na ktorú vás tiež pozvem a budem rád, keď prídete.   
 
  

K bodu 7) Odborné stanovisko hlavnej kontrolórky mesta k návrhu rozpočtu MESTA  
                   TISOVEC na rok 2024 a k návrhu viacročného rozpočtu na roky 2025 - 2026    

JUDr. Ivana Bariová, hlavná kontrolórka mesta - Odborné stanovisko k návrhu rozpočtu mesta na rok 
2024 ste dostali v písomnej forme. Z prípravou rozpočtu sa zaoberáme prakticky od mesiaca december 
2023, bol dôkladne prerokovávaný dvakrát, aj v januári aj vo februári na Ekonomickej komisii, kde boli 
následne robené úpravy tak, aby vyhovoval a zobrazoval najbližšie k realite. Ako viete, že rozpočet je ako 
živý organizmus, nedá sa zostaviť presne na halier, ani stanoviť príjem ani výdaj. Ten výdaj sa dá viac 
menej kontrolovať, ale ten príjem závisí od viacerých ukazovateľov. Skúmala som predložený návrh 
rozpočtu z hľadiska, či je v súlade so všeobecne záväznými právnymi predpismi, zverejnenými mestom.  
Ďalej som skúmala, či bola splnená informačná povinnosť zo strany mesta, či bola dodržaná metodická 
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správnosť a odbornosť rozpočtu aj programového rozpočtu. Rozpočet na rok 2024 bol zostavený ako 
prebytkový. Celkové príjmy sú vo výške 4733316 eur a celkové výdavky vo výške 4718976 eur. Tam je 
rozdiel 14340 eur. Bežný rozpočet ešte bol ešte viac prebytkový v sume 75 016 eur. Podrobne to všetko 
máte v tabuľkách, je tam aj čerpanie za rok 2023, môžete si to porovnať. Hlavná rozpočtárka zobrala do 
úvahy všetky očakávané príjmy v roku 2024. Rozpočet zohľadňuje zákon o miestnych daniach, poplatky 
za komunálny odpad, drobné stavebné odpady, za stavby, financovanie stredných škôl a školských 
zariadení. A čo sa týka výdavkov tam odporúčam zabezpečiť viac finančnú disciplínu všetkých subjektov, 
ktoré sú zapojené do mestskej samosprávy, vymáhania záväzkov. Predložený návrh rozpočtu na rok 2024 
odporúčam schváliť a návrh rozpočtu na roky 2025 a 2026 zobrať na vedomie. 

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Chcem sa opýtať, ako ste vyhodnotila lehotu na pripomienkovanie, 
lebo podľa mňa tá lehota nebola dodržaná.  

JUDr. Ivana Bariová, hlavná kontrolórka mesta - Dôkladne sme to pozerali tých 10 dní, a o jeden deň 
neskoršie, lebo dňom zverejnenia sa počíta prvý deň.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Z čoho to vyplýva? 

JUDr. Ivana Bariová, hlavná kontrolórka mesta - Tam je na to paragraf.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Už dnes vieme, že tie pripomienky, ktoré prišli sú také a treba ich do 
rozpočtu zapracovať. Nehovoriac, že sú tam pripomienky, na ktoré som sa vyslovene na komisii pýtal, či 
sú v poriadku a bolo mi povedané, že sú a teraz sme zistili, že nie sú, čo sa týka rozpočtu základnej školy 
a napojenia na rozpočet mesta. Ako keby som sa vyslovene na to pýtal, či je to v poriadku. Mám z toho 
zmiešaný pocit. Aj keď ako podpredseda komisie by som mal hlasovať za rozpočet, keď teraz viem, že ho 
v marci bude treba naprávať. Osobne poviem, že budem asi hlasovať proti prijatiu rozpočtu, vzhľadom na 
to aký bol postup. Dosť ma hnevá, keď sa na komisii niečo spýtam a je mi odpovedané, že je to 
v poriadku a po pripomienkach občana zistím, že to v poriadku nie je. Jedná sa o 8000 eur a nie sú to také 
drobné, ktoré by sa mohli prehliadnuť. A sú tam aj pomerne zásadné pripomienky, s ktorými je potrebné 
súhlasiť. Ja beriem, že ste písala, aby sme na to nejako reagovalo, bohužiaľ je chorá, nevedela sa s tým 
vysporiadavať.  A bolo potrebné zvážiť, či sa ten rozpočet nestiahne z programu. Ja som to aj čakal, že to 
stiahnete hneď na začiatku. Nechcel som to ja, keďže som už sťahoval jeden bod.  

Róbert Boháčik, poslanec MZ - Tie pripomienky nie sú zohľadnené v rozpočte? 

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Nie, nie sú zohľadnené.  

JUDr. Ivana Bariová, hlavná kontrolórka mesta - Prišli po lehote.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Vyhlasuje prestávku.  
 

*** prestávka *** 
 
Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Na základe diskusie v rámci prestávky sme došli k tomu, že ku 
konsenzu, za mesto dávam návrh, aby sa bod 7) stiahol z rokovania. Dávam návrh na hlasovanie kto je za, 
aby sa bod 7) stiahol z rokovania, kto je proti, zdržal sa niekto hlasovania?  

ZA: 9 prítomných poslancov MZ 
PROTI: --- 
ZDRŽAL SA HLASOVANIA: --- 
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Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Nakoľko body 8), 9) a 10) súvisia so stiahnutým bodom 7), 
navrhujem stiahnuť aj body 8), 9) a 10) z dnešného rokovania. Dávam návrh na hlasovanie, kto je za, aby 
sa body 8), 9) a 10) stiahli z rokovania, kto je proti, zdržal sa niekto hlasovania? 

ZA: 9 prítomných poslancov MZ 
PROTI: --- 
ZDRŽAL SA HLASOVANIA: --- 
 
 

Po stiahnutí bodov z rokovania - nové číslovanie 
 
 

K bodu 7) Členstvo MESTA TISOVEC v Občianskom združení MAS Horehronie -  
                   Muránska planina 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - V rámci nových výziev a programovacieho obdobia je 
podmienkou na čerpanie z Miestnej akčnej skupiny (MAS) je potrebné mať v MAS nad 15 obcí a 15000 
obyvateľov. Preto je potrebné, aby sa MAS-ky spojili. V rámci tohto sme našli prienik. Ak MAS Horehronie 
a MAS Muránska planina sa spoja, aby sme ďalej mohli fungovať. Preto dávame sme to podali návrh, aby 
sme to odsúhlasili, lebo čím väčšia bude MAS budeme viac oprávnení čerpať finančné prostriedky cez 
MAS.      

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Všade sa tam píše o členskom, len som sa nedočítal aké bude to 
členské?  

Ing. Róbert Buchta, poslanec MZ - 1,20 eur na obyvateľa.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Čo bolo v Muránskej planine tie budú aj teraz.  

Ing. Róbert Buchta, poslanec MZ - Nemalo by sa zvyšovať.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Zhruba to bude okolo 4500 eur.   

Ing. Róbert Buchta, poslanec MZ - Vychádza sa z mapy Muránska planina a Čierny Hron, ktorá sa spojí   
s Horehroním.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - A ešte sa rokuje s obcou Valaská, až nevstúpi tak tie susediace 
obce nebudú môcť vstúpiť. Tam možno bude aj viac obcí, ale uvidíme.  

Ing. Róbert Buchta, poslanec MZ - Každopádne s tými obcami z Horehronia splníme tú podmienku. 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Áno, splníme tú podmienku nad 15 obcí aj nad 15000 
obyvateľov. Ak už nemáte žiadne pripomienky a návrhy k tomuto bodu, prosím predsedu návrhovej 
komisie, aby prečítal návrh na uznesenie.  

Róbert Boháčik, predseda návrhovej komisie - Prečítal návrh uznesenia 

Mestské zastupiteľstvo v Tisovci  
s c h v a ľ u j e   
Podľa § 11 ods. 4, písm. m) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov 
členstvo mesta Tisovec v Občianskom združení MAS Horehronie – Muránska planina, IČO: 55125417  a 
s ú h l a s í  s o zaradením katastrálneho územia MESTA TISOVEC do územia MAS Horehronie – Muránska 
planina 
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Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Dávam návrh na hlasovanie, kto je za, aby sa uznesenie prijalo v 
tomto znení, kto je proti, zdržal sa niekto hlasovania? 

ZA: 9 prítomných poslancov MZ  
PROTI: --- 
ZDRŽAL SA HLASOVANIA: --- 

UZNESENIE MZ č. 269/2024 
 
 

K bodu 8) Výpoveď z nájmu   

Róbert Boháčik, predseda Komisie výstavby, rozvoja mesta a CR - Na Komisii výstavby, rozvoja mesta 
a CR sme zaoberali výpoveďou nájomnej zmluvy pána Ivana Hudáčeka. Predmetom nájmu bola časť 
parcely o výmere 12m2, ktorá bola prenajatá za účelom umiestnenia mliečneho automatu. Mám takú 
informáciu, že ten predaj mlieka už nešiel tak ako predtým, aj čo sa týka technického zabezpečenia 
a údržby toho zariadenia, sa pán Hudáček na základe tohto rozhodol ukončiť prevádzku mliekomatu. 
Komisia doporučuje akceptovať výpoveď.   

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Ak nemáte žiadne pripomienky a návrhy k týmto bodom, prosím 
predsedu návrhovej komisie, aby prečítal návrh na uznesenia.  

Róbert Boháčik, predseda návrhovej komisie - Prečítal návrh uznesenia 

Mestské zastupiteľstvo v Tisovci 
1 .  b e r i e  n a  v e d o m i e   

Výpoveď nájmu nájomcom p. Ivanom HUDAČEKOM, bytom ........................ Jelšava, zo dňa 
14.02.2024 týkajúcu sa zmluvného vzťahu založeného medzi Mestom Tisovec, ako prenajímateľom 
a nájomcom, nájomnou zmluvou zo dňa 14.12.2019, v znení Dodatku č. 1 zo dňa 25.11.2021 
a v znení Dodatku č. 2 zo dňa 05.12.2023 

2 .  k o n š t a t u j e ,  ž e   
1. Zmluvná strana jednostranne vypovedala nájom v súlade so zmluvnými podmienkami     

a všeobecne záväznými právnymi predpismi 
2. Zmluvný vzťah zaniká a nájom sa končí dňa 31.05.2024 

3. p o v e r u j e 
a) Mestský úrad v Tisovci odovzdávacím protokolom prevziať predmet  nájmu v lehote do 5 dní od 

ukončenia zmluvy 
b) Pomernú časť nájomného uhradeného nájomcom za kalendárny rok 2023, za obdobie od 

skončenia nájmu do konca kalendárneho roka, vrátiť nájomcovi v lehote do 15 dní od prevzatia 
predmetu nájmu mestom 

 
Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Dávam návrh na hlasovanie, kto je za, aby sa uznesenie prijalo v 
tomto znení, kto je proti, zdržal sa niekto hlasovania? 

ZA: 9 prítomných poslancov MZ  
PROTI: --- 
ZDRŽAL SA HLASOVANIA: --- 

UZNESENIE MZ č. 270/2024 
 
 
 



 
 

16 

K bodu 9) Informácia o vyhlásení volieb do Európskeho parlamentu  

Denisa Mániová, zamestnankyňa zodpovedná za organizačno-technické zabezpečenie volieb - Predseda 
Národnej rady Slovenskej republiky svojim rozhodnutím zo dňa 9. februára 2024 vyhlásil voľby do 
Európskeho parlamentu a určil deň konania volieb na sobotu 8. júna 2024. Ďalej určil lehotu na utvorenie 
volebných okrskov a určenie volebných miestností do 5. marca 2024. Podľa §8 ods. 1 zákona č. 180/2014 
Z. z. o podmienkach výkonu volebného práva a o zmene a doplnení niektorých zákonov pre voľby 
prezidenta Slovenskej republiky, primátor mesta navrhuje utvoriť volebné okrsky a volebné miestnosti 
nasledovne: Volebný okrsok č. 1 – MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO (stará časť) - Volebná miestnosť: 
Budova MsKS - galéria; Pri volebnom okrsku č. 2 a volebnom okrsku č. 3 dochádza k zmene volebných 
miestností. Pri Volebnom okrsku č. 2 – MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO (stará časť) - sa volebná 
miestnosť presúva pre tieto voľby zo spoločenskej sály do veľkej klubovne a Volebný okrsok č. 3 sa pre 
tieto voľby presúva z MsKS z hudobného salónika do Základnej školy Dr. V. Clementisa Tisovec - do 
vestibulu. Volebný okrsok č. 4 – DAXNEROV DOM - Volebná miestnosť: Budova Daxnerovho domu a 
Volebný okrsok č. 5 – RIMAVSKÁ PÍLA - Volebná miestnosť: Budova Komunitného centra. Ulice príslušiace 
k jednotlivým okrskom budú prečítané v návrhu uznesenia. Ďalej primátor mesta určil zapisovateľov 
okrskových volebných miestností pre voľby do Európskeho parlamentu nasledovne: okrsok č. 1 –                    
Mgr. Veronika CIBULIAKOVÁ; okrsok č. 2 – Jaroslava HRUŠKOVÁ; okrsok č. 3 – Eva CABANOVÁ; okrsok                  
č. 4 – Mgr. Veronika KOBYLJAKOVÁ a  okrsok č. 5 – Miroslava KOJNOKOVÁ.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Dôvodom presunu týchto dvoch okrskov č. 2 a č. 3 je, že 
spoločenská sála je dlhodobo prenajatá na svadbu. Preto sme volili alternatívu volebných miestností, že 
okrsok č. 2 sa presúva do veľkej klubovne a po konzultácii s pani riaditeľkou základnej školy sa okrsok č. 3 
prsúva do základnej školy. Ak nemáte žiadne pripomienky a návrhy k tomuto bodu, prosím predsedu 
návrhovej komisie, aby prečítal návrh na uznesenia.  

Róbert Boháčik, predseda návrhovej komisie - Prečítal návrh uznesenia 

Mestské zastupiteľstvo v Tisovci 
1 .   b e r i e  n a  v e d o m i e  

Vyhlásenie volieb do Európskeho parlamentu na sobotu 8. júna 2024   
2 .   u r č u j e   

Podľa §8 ods. 1 zákona č. 180/2014 Z. z. o podmienkach výkonu volebného práva a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov pre voľby do Európskeho parlamentu, volebné okrsky a volebné 
miestnosti nasledovne: 

 Volebný okrsok č. 1 – MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO (stará časť)  
Volebná miestnosť: Budova MsKS, Jesenského 835/1, Tisovec  
Ulice: Bánovo, Hviezdoslavova, Kľak, Kozí Chrbát, Ľadovo, Ľavkovo, Partizánska č. 105 – 138, 
Podhradová, Rejkovo, Roveň, Sládkovičova, Zbojská  

 Volebný okrsok č. 2 – MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO (stará časť) 
Volebná miestnosť: Budova MsKS, Jesenského 835/1, Tisovec 
Ulice: Bakulínyho, Francisciho, Jozeffyho, Nám. Dr. V. Clementisa, bez ulice 

 Volebný okrsok č. 3 – Základná škola Dr. V. Clementisa Tisovec    
Volebná miestnosť: Budova ZŠ Dr. V. Clementisa, Francisciho 803, Tisovec 
Ulice: Dielik, Jesenského, Malinovského, Muránska, P. Šífrika, Partizánska č. 94 – 104, 139 – 169, 
1618, Šťavica, Štefánikova 

 Volebný okrsok č. 4 – DAXNEROV DOM 
Volebná miestnosť: Budova Daxnerovho domu, Daxnerova 781/18, Tisovec 
Ulice: Daxnerova, Markovo, Ľ. Štúra, Suché Doly 

 Volebný okrsok č. 5 – RIMAVSKÁ PÍLA 
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Volebná miestnosť: Budova Komunitného centra, Vansovej 3/1,  Rimavská Píla 
Ulice: Dlhá, Dolná, Družstevná, Hlavná, Hrb, Vansovej, Železničná  
 

3.    u r č u j e  
Zapisovateľov okrskových volebných komisií pre voľby do Európskeho parlamentu nasledovne: 

 okrsok č. 1 – Mgr. Veronika CIBULIAKOVÁ  

 okrsok č. 2 – Jaroslava HRUŠKOVÁ  

 okrsok č. 3 – Eva CABANOVÁ  

 okrsok č. 4 – Mgr. Veronika KOBYLJAKOVÁ    

 okrsok č. 5 – Miroslava KOJNOKOVÁ    
 
Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Dávam návrh na hlasovanie, kto je za, aby sa uznesenie prijalo v 
tomto znení, kto je proti, zdržal sa niekto hlasovania? 

ZA: 9 prítomných poslancov MZ  
PROTI: --- 
ZDRŽAL SA HLASOVANIA: --- 

UZNESENIE č. 271/2024 
 
 

K bodu 10) Rôzne 

10/1  Správa o činnosti Mestskej knižnice A. H. Škultétyho za rok 2023 

Miroslava Kojnoková, vedúca Knižnice A. H. Škultétyho - Správu o činnosti Mestskej knižnice                               
A. H. Škultétyho za rok 2023 ste dostali v písomnej podobe. Je to vlastne vyhodnotenie, ktoré sa robí 
každoročne a odovzdáva sa do Slovenskej národnej knižnice, ktorá je vlastne najvyššou inštitúciou v sieti 
verejných knižníc.  Knižnice pracujú podľa istých štandardov, ktoré sú potom vypracované a uvedené na 
poslednej strane správy. Naša knižnica patrí ku knižniciam, ktoré spĺňajú dlhodobo väčšinu určených 
štandardov, nedosahujeme akurát objednávanie periodík. Mali by sme mať okolo desať, ale máme len 
dva. A máme zastaraný knižničný fond podľa tých prepočtov, ktoré sú uvedené v správe. A ak vám nie je 
niečo známe, alebo chcete ešte bližšie podať informáciu, nech sa páči, môžete sa pýtať. Myslím si, že tá 
správa bola vypracovaná podrobne, dá sa v nej vyčítať v čom je naša silná stránka, možno by sme ešte 
mohli hľadať rezervy,  ale pri počte zamestnancov jeden a pol si myslím, že poskytujeme služby na 
úrovni, porovnateľné s veľkými knižnicami. Sme zapojený aj v projekte v medzinárodnom Benchmarking 
verejných knižníc, čo je vlastne porovnávanie knižníc napr. podľa veľkosti mesta, podľa počtu obyvateľov, 
podľa rôznych filtrov a tam sa nemáme za čo hanbiť. V rámci Českej aj Slovenskej republiky sme na veľmi 
dobrých miestach.  

Ing. Róbert Buchta, poslanec MZ - Robili ste nejaký projekt na nákup kníh? 

Miroslava Kojnoková, vedúca Knižnice A. H. Škultétyho - Dňa 18.03.2024 bude ďalšia výzva, v rámci 
Fondu na podporu umenia sa dajú získať financie. Mám teraz obavy, keďže sme v roku 2023 získali                    
4000 eur na nákup kníh, tohto roku to možno bude menej. Ak nám projekt prejde, dá sa čerpať až od 
01.07.2024. A potom je tam ten polrok na nákup literatúry z projektových financií. Ako viete, ceny kníh 
išli neskutočne hore, čiže tých financií na nákup kníh je stále málo.  

Bc. Milan Cibuliak, poslanec MZ - Na celoročné podujatia ste projekt nepodávala? 
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Miroslava Kojnoková, vedúca Knižnice A. H. Škultétyho - Celročné podujatia už išli na jeseň a nepodávala 
som. Keďže som sama na tieto veci v knižnici, musela som ešte zúčtovávať prechádzajúce roky. A nedá sa 
robiť aj projekt, aj nový projekt a ešte zúčtovávať staré projekty. Takže to vypadne.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Ak už nemáte žiadne pripomienky a návrhy k bodu 15/1, prosím 
predsedu návrhovej komisie, aby prečítal návrh na uznesenie.  

Róbert Boháčik, predseda návrhovej komisie - Prečítal návrh uznesenia 

Mestské zastupiteľstvo v Tisovci 
b e r i e  n a  v e d o m i e   
Správu o činnosti Mestskej knižnice A. H. Škultétyho za rok 2023 
 
Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Dávam návrh na hlasovanie, kto je za, aby sa uznesenie prijalo 
v tomto znení, kto je proti, zdržal sa niekto hlasovania? 

ZA: 9 prítomných poslancov MZ  
PROTI: --- 
ZDRŽAL SA HLASOVANIA: --- 

UZNESENIE MZ č. 272/2024 
 
 

K bodu 11) Diskusia  

Bc. Milan Cibuliak, poslanec MZ - Bolo by dobré keby ste informoval občanov, čo sa deje s autobusovou 
zastávkou pri firme CSM Industry. Viem, že už ju demontovali.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Autobusová zastávka na Daxnerovej ulici sa nachádza na 
pozemku CSM Industry. Firma CSM Industry sa dohodla s majiteľom umývarky, že on ju rozoberie 
a postaví tam novú zastávku, nakoľko firma CSM Industry nebolo ochotná do toho investovať. Malo sa to 
urobiť v rámci dohody, už vlani, z dôvodu logistiky a počasia sa to presunulo na toto obdobie. 
A v súčasnosti sa demontuje a bude nahradená novou autobusovou zastávkou.       

Ing. Róbert Buchta, poslanec MZ - Chcem sa opýtať, či by sa nedalo informovať, či v rámci projektov 
udržateľného mestského rozvoja okresu Rimavská Sobota, ako to tam je, resp. podľa informácie, čo sme 
mali na komisii, či je tam nejaký zásobník na vypracovanie projektov, samotnej projektovej 
dokumentácie.   

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - V rámci UMR nie je, ale na komisiu vám donesiem tabuľku, kde 
sme dali návrhy. Tabuľku sme poslali pánovi Slovákovi na UMR. Dnes sme mali snem Regionálneho 
združenia miest a obcí Gemer - Malohont a tam nám pán predseda BBSK predostrel alebo navrhol ako by 
sme tie financie vedeli čerpať. V rámci zásobníka na UMR sa nedá projektová dokumentácia riešiť. 

Ing. Róbert Buchta, poslanec MZ - Takže nie sú na to financie?  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Zatiaľ ešte nie sú.   

Ing. Róbert Buchta, poslanec MZ - Ono to súvisí s tou Šťavicou.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - V rámci diskusie hneď prejdem k Šťavici. Inicioval som stretnutie 
so štátnym tajomníkom aj s riaditeľom odboru, čo sa týka tohto projektu. Jedná sa o projekt revitalizácie 
Tisovskej Šťavice, ktorá bol podaný v auguste 2022. Viem, že tam bol s pani bývalou primátorkou asi                
Ing. Kubíni a projekt bol podaný formou štúdie. Prejednávali sme to aj na Ekonomickej komisii a zistil som 
k tomu všetky veci. Máme čas sa do piatku vyjadriť, či ten projekt berieme alebo nie, či sa zaradí do 
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zásobníka, lebo potom postupuje ďalší uchádzač. Ohľadne tohto ma už kontaktovali a dohodli sme sa, že 
po dnešnom zasadnutí mestského zastupiteľstva im dám výstup, či áno alebo nie. čo sa týka projektu, 
keď sme debatovali na komisii, sa JUDr. Keleti sa dotazoval, či sa dá urobiť zmena v projekte. To čo je 
stanovené v tom projekte, či vieme dať preč alebo nie. Určite sa to nedá, lebo to čo je v tom projekte je 
stanovené a musí to byť. Dajú sa urobiť zmeny alebo zmeny väčšieho významu, ale len v rámci tých 
položiek, ktoré sú tam. Čiže všetko čo je reálne v projekte urobené, všetko budeme musieť zrealizovať. Je 
dôležité do akej miery si nastavíme harmonogram, lebo k tomu nám bude treba urobiť projektovú 
dokumentáciu, s položkovitým rozpočtom a výkaz - výmer. Tam je to v jednotlivých bodoch presne aj 
stanovené. Dám vám to kolovať, aby ste si to vedeli pozrieť a v akých položkách je to urobené. Tie 
významné zmeny v rámci projektu sa dajú robiť v rámci tohto materiálu. Čiže sa tam dá lavírovať s tými 
sumami, ale ako boli dané do toho projektu musia byť urobené. To je podmienkou toho projektu. 
A realizovateľnosť projektu je do tretieho mesiaca roku 2026, teda projekt musí byť ukončený. Je to bez 
spolufinancovania. Dostali sme podklady a vyzvali nás písomne (mailom), či trváme na tom, že chceme 
tie financie a to z hľadiska toho, že sme nepredložili doklady, ale ja som argumentoval tým, že sme to 
prerokovali v komisiách a ešte budeme mať zasadnutie mestského zastupiteľstva. Reálne tie doklady 
vieme zaslať, vieme vypracovať a podpísať zmluvu, ale ak to neprijeme, je to zbytočná práca. Treba sa 
dohodnúť, že či ideme do toho projektu alebo nie. Tým, že sa dajú robiť tie významné zmeny, je to dobré, 
lebo vieme lavírovať v rámci toho, lebo za financie sa nedá urobiť komplet amfiteáter, rekonštrukcia 
stavebných prác a všetkého. A tá štúdia bolo urobená bez akéhokoľvek rozpočtu. Teda rozpočet bol 
urobený, ale nie v rámci položiek. Sú tam aj formy financovania, ktoré si sami vieme určiť, či zálohovou 
platbou, refundáciou alebo kombinovaný systém. A k tomu čo koluje, bol projektantom predložený kvázi 
rozpočet, teda na základe tej štúdie to bolo aj nacenené. Je to vlastne ten istý komponent 5, ktorý je aj 
na náučný chodník popod Hradovú.   

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Ak som tomu dobre rozumel, musí byť všetko čo je v tej štúdii 
zrealizované? 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Áno. Nedá sa urobiť to o čom sme hovorili, že by sme vyhodili 
amfiteáter. Eventuálne by sme to vedeli urobiť, ale nie v takom objeme a presunuli by sme časť financií 
do niečo iného. A to budeme vedieť keď dáme spracovať projekt.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Pýtam sa kvôli tomu, že je tu nový objekt skladu, neviem na čo nám 
bude. 

Ing. Róbert Buchta, poslanec MZ - Navýšenie tam už nemôže byť? 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Nie nemôže, všetko čo by sme urobili nad rámec musíme 
financovať z vlastných zdrojov.  

Ing. Róbert Buchta, poslanec MZ - Takže sa musíme zmestiť do rozpočtu. 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Áno, musí sa spratať do tej sumy, ktorá tam je.   

Róbert Boháčik, poslanec MZ - Aká je tam suma? 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - To je 412000 eur bez DPH a s DPH to je 494484 eur.  

Ing. Róbert Buchta, poslanec MZ - Ta sa bude zohľadňovať nejaké percento inflácie, tomu je dva roky čo 
sa urobila štúdia.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Áno, robilo sa to v auguste 2022. Implementácia projektu, 
verejné obstarávanie je hradené z tohto.  

Ing. Róbert Buchta, poslanec MZ - Každopádne projektovú dokumentáciu musíme dať urobiť.  
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Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Áno, projektovú dokumentáciu si budeme musieť dať 
vypracovať, ak to chceme realizovať. Vyjadrenie chceli už včera, ale dohodli sme sa, že sa vyjadríme po 
mestskom zastupiteľstve. Musíme sa spoločne dohodnúť, že čo s tým.  

Ing. Karol Kubíni, poslanec MZ - Implementácia je koľko? 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Je to tam uvedené, aj verejné obstarávanie. 

Ing. Karol Kubíni, poslanec MZ - Je to 14000 eur.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Je to tam, verejné obstarávanie z nízkou hodnotou a externý 
manažment projektu. Čiže tieto veci sú kryté z tohto.  

Bc. Milan Cibuliak, poslanec MZ - Spolufinancovanie je nula? 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Áno, spolufinancovanie je nula. Myslím si, že by sme to vedeli 
ukočírovať tak, že by sme ušetrili na tom amfiteátri, že by sme neurobili taký rozsah prác, aby sme vedeli 
urobiť WC.    

Bc. Milan Cibuliak, poslanec MZ - Presunúť sa to dá? 

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Áno v rámci významných zmien. Urobiť sa to musí, len tie financie sa 
dajú presúvať kde potrebujeme. 

Bc. Milan Cibuliak, poslanec MZ - Je ich málo, aby sa všetko dalo urobiť.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Je tam navrhnutých päť info panelov. 

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Je to nereálny projekt už teraz. Podľa tejto mapy to vyzerá tak, že ten 
sklad má byť budova, ktorá je teraz chatou turistického oddielu.  

Mgr. Marta Svobodová, poslankyňa MZ - Dažďové jazero? 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - To musí byť, lebo to je zadržanie vody v klíme. To je podmienkou 
projektu.  

Ing. Karol Kubíni, poslanec MZ - Ako tam bude riešená voda, veď vtedy tam bol problém s pitnou vodou? 
Odpad by sa dal riešiť.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Odpad sme už riešili, pýtal som p. Šoteka, nie čističkou to by bolo 
nákladné. Prepojilo by sa to do kanalizácie a pretláčať, to by bolo najjednoduchšie.    

Ing. Karol Kubíni, poslanec MZ - Vtedy bolo podmienkou, že tam musí byť pitná voda, malo by to ísť 
vodovodom do tých šatní. Tak to bolo povedané, že nemôže používať šťavica. To je dosť závažná vec.  

Mgr. Barbora Emingrová, prednostka mestského úradu - A tí čo tam bývajú, odkiaľ majú vodu? 

Ing. Karol Kubíni, poslanec MZ - Ja neviem. 

Bc. Milan Cibuliak, poslanec MZ - Asi tam studňu alebo vrt.  

Ing. Karol Kubíni, poslanec MZ - Viem, že sme sa nad tým pozastavovali, že sa nemôže použiť šťavica, 
napriek tomu, že je verejne prístupná.  

Ing. Róbert Buchta, poslanec MZ - Sú tam vrty.  

Mgr. Marta Svobodová, poslankyňa MZ - To sú ešte s tých pôvodných vrtov? 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Áno. Potrebujem vedieť, či ideme do toho. Musíte sa vy vyjadriť. 
My vieme tie tlačivá poslať a zmluvu urobiť, potom ju aj tak budeme musieť schvaľovať na mestskom 
zastupiteľstve. Musíme pripraviť projektovú dokumentáciu a tú nepripravíme za týždeň, ani za mesiac. 
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tam treba tri alebo štyri mesiace na prípravu. A to je úplne dobrý termín, a pri tých projektoch, ktoré sú 
robia, je problém nájsť projektantov.   

Ing. Štefan Bálint, riaditeľ spol. SLUŽBY MESTA TISOVEC s.r.o. - Bola by škoda nevyužiť prostriedky.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Poviem to tak, že čakajú ďalší na tieto financie. Boli prekvapení 
načo čakáme. 

Ing. Štefan Bálint, riaditeľ spol. SLUŽBY MESTA TISOVEC s.r.o. - V projekte musí byť to čo je v štúdii? 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Hovorím, že my si  tom projekte vieme urobiť. a budeme si 
musieť urobiť tie zmeny. Musíme sa stretnúť s projektantom a povedať mu čo tam bude a čo má 
naprojektovať. Musíme sa na tom zhodnúť.   

Mgr. Marta Svobodová, poslankyňa MZ - A tieto sumy sú podľa vás reálne? 

Ing. Róbert Buchta, poslanec MZ - Môžu sa meniť. 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Tie aktivity, ktoré sú v štúdii sa musia urobiť. chcel som, že tie 
financie by sme nechali a dali by sme z toho niečo preč, ale to nie je možné. Na to hneď upozornili, to 
bolo ako prvé, lebo ten projekt bol schválený aj s tými položkami.  

Ing. Róbert Buchta, poslanec MZ - Ja som za, ale nech povie každý svoj názor.  

Bc. Milan Cibuliak, poslanec MZ - Potrebujeme k tomu schváliť uznesenie? 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Teraz na to nepotrebujem uznesenie, ale potrebujem váš názor, 
či do toho ideme alebo nie. Zajtra to musím potvrdiť a do piatka musia mať všetky doklady.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Ja poviem to, čo som povedal aj na komisii. Je mi ľúto, že sa financie 
vyhodia na veci, ktoré nikdy nikto nebude potrebovať a ktoré sa budeme musieť, len starať. Myslím to 
javisko a tie lavičky. Keďže to nie sú naše financie, tak nech. Je mi ľúto, že sa v tejto republike deje to, že 
sa vyhodia financie na veci, ktoré nebudeme potrebovať. Preto som po primátorovi chcel, aby skúsil 
zmeniť ten projekt, lebo to javisko bude úplne zbytočná stavba.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Treba urobiť, len to čo nutné, aby sme financie vedeli vykryť to 
ostatné.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Keď už máme do toho ísť, tak v minimálnom rozsahu. Mgr. Svobodová 
má viac skúseností, ale tu máme jedno javisko v Daxnerovom dome a potrebujeme ho možno pre 
päťdesiat ľudí, keď je nejaká akcia - koncert.   

Mgr. Marta Svobodová, poslankyňa MZ - Tam je skôr problém s elektrikou a to by bolo treba poriešiť.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Budeme musieť zistiť, čo je tá významná zmena a koľko percent 
financií vieme presunúť.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Ja som povedal, že je to zbytočná investícia v tejto časti, nemyslím 
celkovo. Zároveň som povedal, že potrebujeme vybudovať WC-ka. To čo sa tam doteraz vybudovalo je 
hodnotené pozitívne, a to podotýkam, že najmä návštevníkmi mesta. A tú infraštruktúru sociálnych 
zariadení  je potrebné dobudovať. A mrzí ma jedno, že keď to niekto spracovával tak sa s nikým neporadil 
a dal sa tam takýto nezmysel.   

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Ja som o tom ani nevedel. 

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Ja viem, nie je to výčitka voči vám.  
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Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Dostal som otázku, že máme nejaké financie pre Tisovec, či ich 
chceme. Tak som povedal, že áno.  

JUD. Mário Keleti, poslanec MZ - Keď je to bez spoluúčasti.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Áno je to bez spoluúčasti.  

Ing. Róbert Buchta, poslanec MZ - Len bude treba dať spracovať projektovú dokumentáciu.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Dohoda je, môžem to potvrdiť. Ďalej by som bol rád, keby ste sa 
vyjadrili k tej fotovoltike. Volal som s tým predsedom predstavenstva, že zmluvu si budeme kreovať my.  
Bude to zmluvný vzťah medzi mestom a firmou. Dôležité je, či to chceme alebo nie. Je to investícia vo 
výške 210000 eur, ktorú oni preinvestujú na tú fotovoltiku, na kapacitu čo potrebuje základná škola.   

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Zatiaľ nevieme, čo máme chcieť. Vy ste nám to, len načrtol.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Ja od vás potrebujem vedieť, či mám toho pána osloviť a zavolať 
ho na mestské zastupiteľstvo, aby ste mali informácie, čo to všetko obnáša (odborné veci a zmluva) na 
tých 12 rokov. Poviem to tak, až to vyjde von, tak bude to veľmi rýchle. Do toho pôjde štyridsať alebo 
päťdesiat škôl v rámci zmazanie uhlíkovej stopy, kde môžu firmy investovať tie financie.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Kto to bude všetko platiť?    

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Oni, nás nebude stáť nič.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Tomu rozumiem, ale kto to bude financovať? 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Tá firma to bude financovať.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Hovoril ste, že je to pre štyridsať alebo päťdesiat škôl. 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Áno.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Zjavne majú zdroje. A tie financie sú potom viazané.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - To sú firmy, ktoré sa zaviazali, že zmažú uhlíkovú stopu do 
určitého roku a budú dekarbonizovať. Oni podľa všetkého na to dostali financie z Európskej únie. Nebolo 
by to formou projektu, ale formou investície, kde by sme mali s nimi zmluvný vzťah. A našou 
povinnosťou, ktorú by sme museli urobiť je statický posudok.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Rozumiem. Povedal ste, že my si máme zmluvu kreovať. Moja 
predstava nie je, že si tam nakreujeme čo chceme, keďže oni sú viazaní nejakými podmienkami, na ktoré 
financie dostali.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Podmienky musíme odkomunikovať a potom tú zmluvu postaviť, 
lebo oni riešili aj istič a všetky problémy okolo toho čo tam máme. Čo je pre nás výhoda, lebo kvôli tomu 
sme nemohli ísť do výzvy na fotovoltiku. To všetko vyriešia oni, nemusíme riešiť ani investíciu, revízne 
správy. A je to na dvanásť rokov.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Mali by nám povedať v akých mantineloch sa máme hýbať, lebo oni 
zjavne na to dostali financie z nejakého projektu.  

Ing. Karol Kubíni, poslanec MZ - Dôležité je, čo bude po dvanástich rokoch, či to prejde do majetku 
mesta, prípadne sa budú vyraďovať. A kto to bude vyraďovať, lebo tá likvidácia  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - To je na meste, my to nemusíme zobrať, môžu to prevádzkovať 
ďalej.  

Ing. Karol Kubíni, poslanec MZ - Aby sa potom nestalo, že to bude treba za desaťtisíce eur likvidovať.  
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JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - To bude treba, lebo to má nejakú životnosť.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - To teraz nebudeme vedieť, pokiaľ sa neopýtame. Preto 
potrebujem vedieť, či mám osloviť toho pána a zavolať na mestské zastupiteľstvo. 

Ing. Karol Kubíni, poslanec MZ - Nech nám príde povedať o čo sa to jedná.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Dobre. Ďalej v rámci územného plánu mesta, aj keď nemáme 
dobrú skúsenosť s bytovkou, máme možnosť cez Štátny fond rozvoja bývania postaviť bytovku. Tak aj 
toto vám dávam do pozornosti, že by bolo vhodné sa tým zaoberať. V rámci územného plánu mesta 
máme vyčlenené pozemky na bytovú zástavbu. Tri pozemky by sa museli ešte poriešiť s majiteľmi, ale to 
by som vám po zasadnutí povedal ako a kde sa to dá postaviť. Stojí to na zamyslenie. Na realitnom trhu 
na našej stránke mesta sa jeden byt predáva a o tridsať je záujem. Takže treba zvážiť, či by sme ako 
mesto nemali o to záujem, aby splnili podmienky, ktoré stanovil Štátny fond rozvoja bývania na 
pridelenie dotácie na tieto byty. Dávam vám to do pozornosti, že máme takúto možnosť.  

Ing. Karol Kubíni, poslanec MZ - Kde by mala stáť? 

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Pod vodárenskou bytovkou. 

Ing. Róbert Buchta, poslanec MZ - Popod Zlámancami. Sú tam aj súkromné pozemky.  

Ing. Karol Kubíni, poslanec MZ - Teraz to neriešme.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Takže to by sme tiež vedeli urobiť v rámci služby obyvateľstvu. 
Musí byť na to zhoda. A k tomu by musel prísť zástupca Štátneho fondu rozvoja bývania, ak by bol 
záujem, aby ste počuli ako to bude fungovať a čo všetko to obnáša. Potom si povieme či ich mám osloviť 
alebo nie. Čo sa týka projektu MsKS, projekt je podaný v I. kole. A projekt Radnice sa spracováva a aj 
energetický audit. Takže to bude podané v priebehu týždňa alebo nasledujúceho týždňa. A vodovod 
Losinec sa takisto pripravuje, ten bude potrebné podať do 30.03.2024. A akurát som komunikoval s tou 
poradensko-konzultačnou firmou, tam budeme musieť aktualizovať rozpočet, k tomu čo je v projektovej 
dokumentácii. To budeme riešiť budúci týždeň so zástupkyňou firmy aj s projektantom. Projektant nám 
urobí nový rozpočet, ale až nie, bude nám musieť dať autorské právo, aby sme vedeli osloviť ďalšieho 
projektanta, ak by nechcel pokračovať v tom projekte. To budeme musieť vyriešiť v rámci zákona. 
A posledné čo vám chcem povedať, že v rámci výzvy sa dajú urobiť parkovacie plochy cez vodozádržné 
opatrenia. Cez komisiu prejdeme Tisovec, aby sme vedeli, či to chceme riešiť alebo nie. Všetky 
parkovacie plochy vieme urobiť cez tú výzvu.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - To treba prioritnejšie riešiť ako výstavbu bytovky.  

Ing. Karol Kubíni, poslanec MZ - Tam je aké financovanie pri tej výstavbe bytovky? Také ako bolo pri tejto 
bývalej bytovke, že celé to treba splácať alebo je to spolufinancovanie?  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Oni všetko zaplatia a my budeme splácať. 

Ing. karol Kubíni, poslanec MZ - Ta to my stačí vedieť.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Teraz neviem povedať, či som to dobre pochopil. 

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Ani ich nemusíte volať.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - To zistím.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Jedna vec je, že ešte nemáme túto bytovku splatenú a druhá vec je, že 
počet obyvateľov nám neustále klesá. Tu nie je problém s bytovým fondom, možno je problém s tým, že 
sú záujemcovia o pozemky na rodinné domy. Ak by tá časť sa mala na niečo využiť tak jedine, že by sme 
ľuďom ponúkli pozemky na výstavbu rodinných domov. nie na ďalšiu bytovku, ktorú nevyťažíme.    
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Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta  - Dal som vám to ako návrh, podmienky som nezisťoval, ani ako 
bude fungovať financovanie.  

JUDr. Mário Keleti, poslanec MZ - Poviem toľko, že tam kde som bývam, je voľných desať bytov. 
Nepotrebujeme ďalšie byty.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Neviem, či je voľných desať bytov.  

JUDr. Ivana Bariová, hlavná kontrolórka mesta - Len v našej bytovke sú voľné tri byty.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Dal som vám len návrh.  

Ing. Karol Kubíni, poslanec MZ - Áno, odpoveď ste dostal.  

Bc. Ján Vengrín, MBA, primátor mesta - Ohľadne tých parkovacích plôch som oslovil projektanta, aby sa 
prišiel pozrieť a ako sa to dá rýchlo zrealizovať. Potrebujem vedieť, či o to máme záujem, lebo všetky 
plochy, ktoré máme, teda asfaltové, sa dajú urobiť cez tie vodozádržné opatrenia. Teda zrevitalizovať tie 
čo máme a urobiť aj nové parkovacie plochy. A myslím, že tam je tiež spolufinancovanie nula.  
  

 
Záver  

Program zasadnutia Mestského zastupiteľstva bol vyčerpaný. Primátor mesta poďakoval prítomným za 
účasť a zasadnutie Mestského zastupiteľstva ukončil o 18:01 hod.. 
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